
WAAROM GEDULD 
EEN SCHONE ZAAK IS

Een veldje waar jonge boompjes gered 
kunnen worden van ‘de sloop’, om bij 
mensen thuis een verder op te bloeien, 
was binnen een aantal maanden 
geregeld (foto). Maar een groen parkje 
op een industrieterrein nam meer tijd 
in beslag (zie hiernaast). De uitvoering 
van ideeën vraagt vaker een lange 
adem.  Waarom toch? In het kort:

•• Vele belanghebbenden mogen er iets 
van vinden. Ongeveer 40 procent van 
de openbare ruimte is eigendom van 
de gemeente. Bedrijven, instellingen 
of huiseigenaren en buren worden 
geïnformeerd en om toestemming 
gevraagd als een bewonersinitiatief 
hun eigendom ‘raakt’. Of 
marktpartijen zoals vervoerders 
of HVC kunnen iets in de melk te 
brokkelen hebben. 

•• De gemeente moet zich aan vele 
wetten houden. De gemeente moet 
dus altijd nagaan of een idee invloed 
heeft op de veiligheid en gezondheid 
van inwoners of de kwaliteit van 
bodem of water. 

•• Om een idee betaalbaar te houden, 
moet de uitvoering soms wachten 
op de bestaande planning van 
werkzaamheden in hetzelfde gebied. 
(zie hierboven) 

•• Van elk stukje grond in Zaanstad 
ligt vast waarvoor het gebruikt 
mag worden. Aanpassing van zo’n 
bestemmingsplan is ingewikkeld en 
kost tijd. Omwonenden hebben het 
recht bezwaar te maken tegen een 
nieuwe bestemming.

VAN IDEE TOT AANWINST IN DE BUURT
Een hondenuitrenveldje, een uitkijkplatform langs een wandelroute, of een opvangplek voor jonge boompjes, die later gratis 
worden uitgedeeld. De ideeën hierachter zijn allemaal afkomstig van Zaankanters. Ze zijn of worden mogelijk nog uitgevoerd. 
De gemeenteraad organiseert op 24 april opnieuw een Ideeënmarkt. Raadsleden adopteren ideeën van inwoners en proberen 
daarvoor politieke steun te krijgen. Op deze pagina is te lezen dat enthousiasme loont, geduld een schone zaak is en de 
gemeente ook niet alles kan of mag.
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Je hebt met een paar mensen een leuk 
idee voor je straat of buurt, voor groen 
of een speelplek in de openbare ruimte 
of voor een culturele verrijking voor 
Zaanstad. Dat idee kun je presenteren op 
de Ideeënmarkt van de gemeenteraad 
op 24 april 2024. Raadsleden ‘shoppen’ 
langs tafels. Als zij enthousiast worden 
van jouw idee, bereiden zij met jou 
een voorstel voor. Daarover neemt de 
gemeenteraad dan een besluit. 
Lees hierover meer op
gemeenteraad.zaanstad.nl/participatie.

Je hebt een idee, 
maar dan?

Tips van voorgangers
-  Maak je idee concreet: Voor wie is het 

bedoeld? Wat kost het ongeveer? Wie 
is waarvoor verantwoordelijk?

-  Zoek voldoende medestanders, ook 
om gemotiveerd te blijven.

-  Heb geduld en maak er tijd voor, niets 
gaat vanzelf.

Tips van raadsleden
-  Benoem ook de haken en ogen aan je 

idee, wij denken ook daarin mee.
-  Hoe meer mensen erbij betrokken zijn, 

des te groter de kans op succes.
-  Zijn er lopende initiatieven die je met 

je idee kunt versterken? Dat scheelt 
wellicht geld en menskracht. 

-  Ben flexibel, bereid je erop voor dat je 
een plan moet aanpassen.

Groene oase in grijze buurt   
“We hadden onder meer de enige 
buurtjongerencamping van Nederland. Ik 
denk dat wij wel laten zien wat de waarde 
is van ons terrein in Saendelft”, zegt 
voorzitter Saskia Hille van stichting Groen 
Waterrijk. “Ik hoop dat de gemeente dat 
ook erkent, maar ik vrees dat het na 
1 januari 2026 wordt volgebouwd.”

In 2019 presenteerde Hille met enkele 
wijkgenoten het plan Groen Waterrijk. 
De bewoners zouden de Forbostrook 
in Saendelft omtoveren tot park met 
bloementuin, speelvoorzieningen en een 
uitrenveld. De gemeenteraad was onder 
de indruk van de plannen. (Tip!) “Zorg dat 
je mooie illustraties of foto’s gebruikt op 
de ideeënmarkt, dat trekt de aandacht”, 
tipt Hille. “En gebruik politieke termen als 
biodiversiteit en sociale cohesie”, voegt ze 
daaraan lachend toe. 

Buurtcamping
De raad gaf het college opdracht er werk van 
te maken. Dat had tijd nodig. (Tip!) Hille: 
“Zo gaat het nu eenmaal. Ga dan niet stil 
zitten, broed verder en houd goed contact 
met de wijkmanager!” Dat deed Groen 
Waterrijk ook. In 2021 kregen de bewoners 
de grond officieel voor 5 jaar in bruikleen. 
Op de kale aarde verschenen vervolgens een 
heuvel, bloementuin, grasveld, boombakken 
en picknicktafels. Bovendien werd het 
speeltuintje opgeknapt. De buurtcampings 
in 2021 en 2022 waren een groot succes. In 
2024 vindt bovendien voor de derde keer 
het festival Babbels LIVE plaats. Hille: “De 

groene ruimte is een multifunctionele 
voorziening die de dichtbebouwde 
versteende wijk echt verdient.”

Groen Waterrijk is geen klein project. 
Hoewel vrijwilligers graag letterlijk een 
handje helpen, is structurele en bestuurlijke 
ondersteuning (contacten, communicatie, 
website) moeilijk te vinden. “Het beheer 
is intensief voor mensen met volle 
werkagenda’s. Voor een buurtevenement 
moet je bijvoorbeeld al een veiligheidsplan 
van 20 pagina’s optuigen. We zijn in gesprek 
met de gemeente hoe we hiervoor een 
blijvende oplossing kunnen vinden zodat 
Groen Waterrijk behouden kan blijven.”

Geschiedenis in het licht

Maar dan met een walvis natuurlijk, 
verduidelijkt kleindochter Iris Wouda, ook 
van Krommeniedijk en actief in de plaatselijk 
feestcommissie. “Ooit was die polder er niet 
en leefden mensen hier van de walvisvaart.” 

Even later viel haar opa’s oog op een 
artikel over de Ideeënmarkt van de 
gemeenteraad. Voordat Iris het door had, 
stond ze woensdagavond 10 mei 2023 in 
het gemeentehuis. “Het was kort dag, 
gelukkig kon mijn neef nog een mooie 
ontwerptekening maken (beeld) om ons 
verhaal beeldend te maken. Mijn opa bleek 
daar ook geen onbekende. Veel raadsleden 
waren geïnteresseerd in ons idee. Maar we 
hadden natuurlijk nog niet veel kunnen 
uitwerken.” 

Jan Wouda was begin 2023 in Westzaan. Daar zag hij nostalgische lantaarnpalen 
waarop een trotse kikker zat. Hoe mooi zou het zijn als zulke historische lantaarnpalen 
in 2030 het 750-jarige bestaan van Krommeniedijk “in het licht zouden kunnen zetten”!

Over de balk
Erfgoedpartij ROSA wilde er serieus werk 
van maken. Historische lantaarnpalen zijn 
echter snel drie keer duurder in aanschaf en 
onderhoud. En bestaande lantaarnpalen veel 
eerder vervangen voordat ze ‘op’ zijn, vindt 
ook ROSA geld over de balk smijten en dus 
onwenselijk. Hans Kuyper van ROSA besefte 
dat een raadsvoorstel in juni bij de financiële 
debatten geen politieke meerderheid zou 
krijgen. Beter leek het hem om het rustig 
onder de aandacht van de ambtenaren te 
brengen.

Lintdorp 
“We hebben tenslotte nog tot 2030”, 
benadrukt Iris Wouda. “Hans Kuyper en 
wijkmanager Raoul Chocolaad houden 
het op de agenda in het gemeentehuis. 
Krommeniedijk is een lintdorp. En de 
erfgoedvisie Linten Dijken en Paden 
biedt juist ook meer financiële ruimte 
voor nostalgische lantaarnpalen, die de 
historische uitstraling versterken.” 

De sterren staan gunstig. Zaanstad gooit 
straten niet even open voor alleen een rijtje 
lantaarnpalen. Maar op Krommeniedijk is 
volgens de meerjarenplanning in 2029 de 
riolering aan vervanging toe. Wouda: “Wij 
hebben goede hoop!” 


